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Geachte mevrouw Kost, 

Hierbij ontvangt u de antwoorden op de schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PW 
over het Nieuw Land Erfgoedcentrum zoals ingediend op 3 mei 2017. Het college van Gedeputeerde 
Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld op 30 mei 2017. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde^taten van Flevoland, 
de sec re ta j ^ i ^ ^ de voorzitter, 

mr.drs. T. van der Wal - J. Loddeis 

Inlichtingen bij 

E.M. Strating 
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PROVINCIE FLEVOLAND 
Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PW over de onderhandelingen met de 
Bank Nederlandse Gemeenten over de leningen van Erfgoedcentrum Nieuw Land (NLE), 
ingediend op 3 mei 2017, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten 
zoals vastgesteld op 30 mei 2017 (2078098). 

Voorafgaand aan de beantwoording van de vragen over de toezichthouder: GS zal binnenkort het 
aanwijzingsbesluit van de beoogd toezichthouder de heer Witteman intrekken vanwege de 
gezondheid van de heer Witteman. GS gaat bij de beantwoording van de vragen alleen in op de rol 
van de toezichthouder in algemene zin. 

Vraag 1. Wat is het rentetarief dat gehanteerd wordt voor de verschillende leningen bij de BNG? 

Antwoord: De gemeenschappelijke regeling Erfgoedcentrum Nieuw Land (NLE) heeft twee leningen 
bij de Bank Nederlandse Gemeenten (BNG). Voor beide leningen is sprake van een vast rentetarief, 
dat is vastgelegd bij het aangaan van de leningen in 2004: 

Leningnummer 40.0098174: rente 4,74% per jaar, jaarlijks te voldoen, looptijd 20 jaar. 
Leningnummer 40.0099323: rente 4,95% per jaar, jaarlijks te voldoen, looptijd 30 jaar. 

Vraag 2. ts door externe deskundigen beoordeeld of dit een marktconform rentetarief is? Zo ja, 
wanneer was dit bekend? 

Antwoord: De leningen zijn afgesloten in 2004 met de rentetarieven die op dat moment door BNG in 
rekening werden gebracht. De rentepercentages worden tijdens de looptijd van de leningen niet 
gewijzigd. 

Vraag 3. Wat is de hoogte van de boeterente in euro's van de verschillende afzonderlijke leningen? 

Antwoord: De hoogte van de boeterente, zoals door NLE opgevraagd bij de BNG in 2016 bij een 
aflossing per 30-12-2016 en gecommuniceerd met de deelnemers in de GR, is: 
- Leningnummer 40.0098174: € 400.966,53. 
- Leningnummer 40.0099323: € 1.484.305,30. 

Vraag 4. Wat waren de precieze kosten van het gespecialiseerde externe adviesbureau? En welk 
bureau was dit? 

Antwoord: Bureau BrookRose uit Amsterdam heeft in opdracht van de provincie Flevoland de 
onderhandelingen met BNG voorbereid en gevoerd. De kosten voor de inzet van dit bureau voor de 
provincie Flevoland waren € 2.960, exclusief BTW. 

Vraag 5. Nu de onderhandelingen over het verlagen van de boeterente mislukt zijn treedt dan nu 
de ontbindende voorwaarde in werking (zoals vermeld in de mededeling van GS van 11 april) dat de 
provincie Flevoland NLE heeft overgenomen? 
Zo nee, welke ontbindende voorwaarde(n) treedt dan in werking. 

Antwoord: In het statenvoorstel voor Provinciale Staten (1972548) staat bij beslispunt 7 onder c. 
vermeld 'dat de daarvoor verschuldigde boeterente ten bedrage van € 1.885.272 niet in rekening 
wordt gebracht door de BNG, of wordt opgebracht door de deelnemers in de huidige GR NLE, 
waarvan maximaal € 1.395.102 voor rekening van de provincie Flevoland als deelnemer in de 
huidige GR NLE, te dekken vanuit de algemene reserve'. Provinciale Staten is op 7 december 2016 
hiermee akkoord gegaan. 



P R O V I N C I E F L E V O L A N D 
Gedeputeerde Staten verwijst in de Statenmededeling (2045852) naar deze voorwaarde en voert het 
besluit van Provinciale Staten van 7 december uit. Ook de andere deelnemers hebben de boeterente 
voor wat betreft hun aandeel in hun besluitvorming opgenomen en daarvoor akkoord gekregen van 
hun gemeenteraad (gemeenten), algemeen bestuur (waterschap Zuiderzeeland) en de minister 
(rijk). Op het moment dat de deelnemers in NLE hun bijdrage in de verschuldigde boeterente 
hebben overgemaakt naar NLE en NLE deze bijdragen heeft gebruikt voor het voldoen van de 
boeterente is voldaan aan deze voorwaarde van de provincie Flevoland. 

Vraag 6. Is GS voornemens om PS te informeren over de nu voorliggende mogelijkheden? Zo nee 
waarom niet? 

Antwoord: Met het afronden van de onderhandelingen door de provincie Flevoland op verzoek van 
NLE zijn geen keuzemogelijkheden ontstaan. De provincie Flevoland heeft het bestuur van NLE op 
de hoogte gesteld van de uitkomst van de onderhandelingen. Het is vervolgens, zoals in de 
Statenmededeling (2045852) is aangegeven, aan het bestuur van NLE om zich te beraden over 
vervolgstappen ten aanzien van de aflossing van de leningen van de BNG, i.e. om bijvoorbeeld zelf 
de onderhandelingen verder op te pakken. 

Vraag 7. Is GS voornemens zelfstandig beslissingen te nemen in dit traject? Zo ja, op welk punt wel 
en zo nee, op welk punt niet? 

Antwoord: Op de aanwijzing van de toezichthouder is bij de inleiding op de beantwoording van de 
vragen een toelichting gegeven. Gedeputeerde Staten is niet voornemens zelf beslissingen te nemen 
in dit traject als met 'traject' wordt bedoeld het vervolg op het meedelen van de uitkomsten van 
de onderhandelingen met de BNG aan het bestuur van NLE. Gedeputeerde Staten voert het besluit 
van Provinciale Staten van 7 december 2016 uit. 

Vraag 8. Waarom wordt er nu een toezichthouder Stichting Erfgoedpark Batavialand aangesteld nu 
de ontbindende voorwaarde tot overname van NLE in werking is getreden? Is GS al voornemens om 
deze noodlijdende club nog steeds tot in de treuren te blijven subsidiëren? 

Antwoord: De ontbindende voorwaarde is met het afronden van de onderhandelingen met de BNG 
over de boeterente op verzoek van NLE en met terugkoppeling aan NLE niet in werking getreden. 

Vraag 9. Waarom wordt hiervoor een termijn van 4 jaar voor voorgesteld? 

Antwoord: Voor wat betreft de termijn van 4 jaar is aangesloten bij de benoemingstermijn die ook 
gehanteerd wordt voor onafhankelijke leden van de commissie bezwaar en beroep van de provincie 
Flevoland. 

Vraag 10. Welke onkostenvergoeding wordt jaarlijks inclusief btw afgesproken met de 
toezichthouder? 

Antwoord: Voor wat betreft de onkostenvergoeding wordt ook aangesloten bij de Verordening 
Rechtspositie Staten- en burgerleden en andere commissieleden Provincie Flevoland 2016. 

Vraag 11. Is GS het met de PW eens dat de stekker uit dit dossier gehaald moet worden? Zo nee 
waar ligt voor GS de grens alvorens dit te doen? 

Antwoord: Gedeputeerde Staten voert de besluiten van Provinciale Staten van 7 december 2016 
(Statenvoorstel Overname vastgoed Nieuw Land Erfgoedcentrum (1972548) en Statenvoorstel 
Totstandkoming gemeenschappelijke regeling Het Flevolands Archief en Batavialand (1950814)) uit. 



PROVINCIE FLEVOLAND 

Vraag 12. Ook Erfgoedpark Batavialand gaat later van start en loopt wederom vertraging op. De 
reden zou zijn dat de eerste en tweede kamer nog toestemming zouden moeten verlenen. Is dit 
correct? 

Antwoord: De huidige deelnemers in NLE hebben in december 2016 hun besluitvorming met 
betrekking tot de omvorming van NLE in HFA afgerond met uitzondering van de minister. De 
minister is er aan gehouden om een voorhangprocedure bij de Eerste en Tweede Kamer te volgen. 
Deze procedure is ondertussen afgerond en de minister kan het besluit met betrekking tot de 
omvorming nemen. Gedeputeerde Staten heeft in de beide genoemde Statenvoorstellen geen 
specifieke datum genoemd voor de omvorming van NLE in HFA. 

Vraag 13. Kan de lopende correspondentie over dit onderwerp tussen de eerste en tweede kamer 
en provincie Flevoland gedeeld worden met PS? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: De provincie Flevoland communiceert niet met de Eerste en Tweede Kamer over dit 
onderwerp. Dat is aan de minister. 

Vraag 14. Is GS voornemens om te fuseren in juli nog niet rond is trekt GS dan de stekker uit dit 
dossier? Zo nee wat is de actie dan? 

Antwoord: Gedeputeerde Staten heeft in de genoemde Statenvoorstellen geen specifieke datum 
genoemd voor de omvorming van NLE in HFA. 

Vraag 15. Hoe lang gaat GS door met het geld pompen in een niet levensvatbare club. 

Antwoord: Gedeputeerde Staten voert de besluiten van Provinciale Staten van 7 december 2016 
(Statenvoorstel Overname vastgoed Nieuw Land Erfgoedcentrum (1972548) en Statenvoorstel 
Totstandkoming gemeenschappelijke regeling Het Flevolands Archief en Batavialand (1950814)) uit. 

Vraag 16. Waarom mag een toezichthouder zich voortbewegen in een taxi en daarvan de kosten 
declareren? Is GS met de PW van mening dat dit zeer ongepast is om dit te betalen van 
belastinggeld? Zo nee waarom niet? 

Antwoord: Zie het antwoord op vraag 10. 


